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Bestuur: 

- Gerard van den Brandhof  tel 361542     Voorzitter  

  Kerkstraat 125   gvdbrandhof@cordys.com 

- <Secretaris Vacature>  tel <zie voorzitter>   Secretaris   

       secretariaat@putten.christenunie.nl 

- Pieter Eigenraam   tel 361263    Penningmeester      

  Oude Nijkerkerweg 1   ownwindow@planet.nl 

- Bram Francken   tel 352270    Propaganda 

  Jacob Catsstraat 83   a.bfrancken@filternet.nl 

- Jan van den Brink   tel 357097    Algemeen adjunct 

  Havikstraat 4    brinkbox@zonnet.nl 

 

 

Wethouder: 

- Ard Kleijer    tel 353532    Wethouder 

  Jacob Catsstraat 12    ak.kleijer@solcon.nl   Openbare werken, etc 

 

 

Vertegenwoordigers in de gemeenteraad: 

- Hendrie E. van Beek   tel 357371    Fractievoorzitter 

  Klaarwaterboslaan 18   hevanbeek@kpnplanet.nl  Cie Middelen 

- Evert H. de Graaf   tel 353234    Cie Ruimtelijke zaken 

  Bosrand 21     ehdegraaf@gmail.com 

- Christine vd Hazel-Goedvree  tel 360586    Cie Samenleving 

  Papiermakerstr. 40   cvdhazel@solcon.nl    

- Peter Brink    tel 361392    Cie Samenleveving 

  Bilderdijkstraat 57   brink@dataweb.nl   Bezwaar en beroep 

 

 

Commissie- en steunleden: 

- Henk Dekker    tel 06 51408485   Commissielid 

  Meskampersteeg 29   mts.dekkerpasman@solcon.nl  Middelen 

- Bertus Cornelissen   tel 06 49042149   Commissielid 

  Schoolstraat 34   bertuscornelissen@hotmail.com Ruimtelijke Zaken 

- Ria Jansen-Klerk   tel 361117    Steunfractielid 

  Midden Engweg 8   rjansen@jansentechniek.nl   Samenleving 

- Gert Jan Schuit   tel 06 11173730   Steunfractielid 

  Huinerwal 8    gjschuit@hotmail.com   Ruimtelijke Zaken 

 

 

Website, E-mail adressen en rekeningnummer: 

- Internet:    http://putten.christenunie.nl 

- Fractie:    fractie.christenunie@regio.putten.nl    

- Gironummer:    7865897 ten name van ChristenUnie Putten 

 

 

Redactie ChristenUnie-nieuws:  

- Harry Roffel    tel 355563    Corrector 

  Bosrand 112    harryroffel@gmail.com 

- Henk van de Ridder   tel 358503    Eindredactie 

  Waterweg 47    henk.vande.ridder@solcon.nl 
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2. Van de Voorzitter [Gerard van den Brandhof] 
 

Beste ChristenUnie vrienden en vriendinnen, 

 

In de weken na Pasen denken we nog terug aan de opstanding van onze Here 

Jezus. Wat een wonder is het dat hij niet alleen onze zonden droeg, maar ook 

de dood overwon. Dit evangelie is voor de één tot ergernis en voor de ander 

een dwaasheid. Dat ervaren we dagelijks. We hoeven alleen maar te kijken naar 

de conflicten in deze wereld, het egoïsme en de liefdeloosheid. Laten we hopen 

en bidden dat wij tot een licht gesteld worden wat anderen jaloers maakt om 

naar de vrede in Christus te zoeken. 

 

Na 1 jaar regeringsdeelname van de ChristenUnie wordt door velen de balans 

opgemaakt. We hebben ervaren dat het geen eenvoudige taak is om ons land te 

regeren. Het feit dat we niet aan de zijlijn hoeven te staan, maar mede het 

beleid mogen bepalen stemt allereerst tot dankbaarheid en verwondering. We 

bidden onze regering daarbij veel wijsheid en kracht toe. 

 

We denken ook aan onze militairen in het buitenland, en dan met name in 

Afganistan. Ik weet niet of er ook leden zijn die familie of kennissen hebben 

die naar het buitenland zijn uitgezonden. We voelen met hen mee. Met alle 

commotie over de “film van Wilders” voelen we de dreiging van aanslagen zowel 

in ons land als elders. Laten we hopen dat dit toch ten positieve gekeerd kan 

worden. 

 

Ook op plaatselijk en provinciaal niveau nemen we nu zo’n jaar deel aan het 

bestuur. In dit jaar hopen we dan ook te kunnen oogsten waar vorig jaar mee 

begonnen is. Er zijn een paar hobbels genomen, maar er moet nog heel wat 

gebeuren. Onze wethouder, Ard Kleijer, zal daar een zware dobber aan 

hebben. Ook hem wensen wij veel wijsheid en kracht toe. Dat geldt natuurlijk 

ook voor de fractie en allen die daarbij betrokken zijn. We hebben vanuit het 

bestuur met hen allen gesprekken gevoerd om hen te stimuleren in hun werk. 

Er gaat veel tijd in zitten. Met name in de commissies wordt veel voorwerk 

gedaan. Helaas komt dit wat ons betreft niet altijd zo over bij de burger. Als u 

daar meer betrokken bij wilt zijn, schroom dan niet om contact met ons op te 

nemen. Uw aller bijdrage is meer dan welkom. 
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Op onze voorjaarsledenvergadering hopen wij u door Putten te leiden, en een 

beeld te geven van actuele zaken in onze gemeente. In de uitnodiging voor de 

ledenvergadering van D.V. zaterdag 12 april vindt u meer details. Wij hopen 

op een grote opkomst. Er is plaats genoeg in de bus. We hopen u dan weer in 

gezondheid te kunnen ontmoeten. 

 

Ik wens u veel genoegen met deze uitgave en roep u op te reageren. 

 

Met hartelijke groet namens het bestuur, Gerard van den Brandhof 

 

 

 

3. Welkom nieuwe leden [Gerard van den Brandhof] 
 

In het najaar van 2007 en in dit jaar mochten we al weer diverse nieuwe leden 

bijschrijven. We heten ze allen van harte welkom. De volgende personen 

hebben zich aangemeld: 

Dhr. R. Kieft, Hooiweg 8 

Dhr. H. Koning, Bosrand 27 

Dhr. M.J. Klok, Papiermakerstraat 22 

Dhr. H. Bleijenberg, Potgieterstraat 19 

Dhr. C.G. Bok, Reigerstraat 22 

Mevr. K.C. Russcher, Telgterweg 20 

Dhr. J.S. Venema, Rietgansstraat 3 

Dhr. M. Schuit, Huinerwal 8 

Dhr. J. van den Brink, Parklaan 26 

 

Een mooie lijst, waar we heel dankbaar voor zijn. We willen u enthousiasmeren 

om familie, vrienden en bekenden aan te spreken ook lid te worden. Misschien 

vinden ze politiek ook interessant en willen ze de bustocht op 12 april a.s. ook 

meemaken. Als extra aanmoediging om dit te doen beloven wij een dinerbon te 

geven aan de persoon die in 2008 het 25e of 50e lid aanmeldt. Nieuwe leden 

kunnen doorgegeven worden aan onze promotor, Bram Francken, tel. 352270, 

a.bfrancken@filternet.nl. 
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4. Kunnen we u per e-mail bereiken? [Gerard van den 
Brandhof] 

 

Met die vraag richt ik me tot alle lezers die nog geen e-

mailadres hebben doorgegeven. Als we u als bestuur via e-

mail kunnen bereiken zouden we dat zeer op prijs stellen. 

Op die manier kunnen wij u betrekken bij de 

meningsvorming rondom politieke zaken en daarmee uw 

betrokkenheid vergroten. Verderop in deze uitgave van 

ChristenUnieNieuws ziet u hiervan een voorbeeld. Graag 

vernemen wij uw voorkeur door een berichtje te sturen aan 

secretariaat@putten.christenunie.nl. 

 

Als wij uw e-mail adres hebben kunnen wij u de uitnodiging voor 

ledenvergaderingen ook per e-mail doen toekomen. Dat bespaart tijd en kosten. 

Graag uw reactie. 

 

5. Bestuursverkiezingen. [Gerard van den Brandhof] 
 

Al geruime tijd zijn we op zoek naar mensen die het bestuur willen komen 

versterken. Het bestuur is er uiteindelijk in geslaagd om twee mensen 

te vinden die zich kandidaat willen stellen voor de openstaande 

vacatures. Daar zijn we heel blij mee. Luuc Meints wil zich 

kandidaat stellen voor de functie van secretaris, en Berend 

Haitsma voor de functie van algemeen adjunct. Zij beiden 

stellen zich in deze uitgave van 

ChristenUnieNieuws aan u voor.  

 

Op onze voorjaarsvergadering willen wij bestuursverkiezingen houden. U als 

leden willen we hierbij in de gelegenheid stellen om ook kandidaten aan te 

leveren. U hoeft daarvoor geen handtekeningen te verzamelen. U kunt uw 

kandidaat aanmelden bij het secretariaat. Wij zullen dan contact opnemen met 

deze persoon, en hem of haar vragen of hij / zij zich beschikbaar wil stellen. 

 

Wij zien uw reactie met belangstelling tegemoet. 

 



  

CU-nieuws 2007-04      7     

6. Stelt zich aan u voor [Luuc Meints] 
 

Daar zijn we weer. Terug van weggeweest !!. 

 

Mijn naam is Luuc Meints. Samen met Mattie, mijn vrouw en 

onze twee jongste kinderen woon ik aan de Mennestraat 29. 

Onze oudste drie kinderen zijn inmiddels de deur uit.  

 

De meesten onder u zullen me nog wel kennen van vorige 

bestuursperiodes waarin ik eerst het GPV en later de 

ChristenUnie heb gediend. Dat dit goede en fijne perioden 

waren, zal u duidelijk zijn, want dat is ook de reden dat ik me nu weer 

beschikbaar stel als secretaris. 

 

Overdag werk ik op het Puttense gemeentehuis. Ik doe daar grondzaken “en 

andere wetenschappen”. De laatste 5 jaar ben ik vanuit die functie sterk 

betrokken bij de nieuwbouwwijk Bijsteren. Van dat plan ben ik –samen met een 

externe projectmanager, die daar 1 dag per week aan besteedt- 

verantwoordelijk voor het projectmanagement. Da’s een bijzonder leuke klus.  

 

In de avonduren houd ik me onder andere bezig met het werk van de 

kerkenraad in onze gemeeente (GKV). Ik verzorg daarin het scribaat. Omdat 

we -gelukkig – steeds minder vergaderen, kwam er wat tijd vrij voor andere 

zaken. De (plaatselijke) politiek heeft altijd mijn grote belangstelling gehad. In 

verband met mijn functie kan ik me niet met het echte politieke werk 

bemoeien. Maar ik kan en wil graag helpen om de club lekker te laten draaien. 

Ik hoop dat u daar allemaal uw steentje aan bij wilt dragen en dat u allemaal 

enthousiast mee zult (blijven) doen.  

 

7. Stelt zich aan u voor [Berend Haitsma] 
 

Het bestuur vroeg mij i.v.m. de vacature van algemeen adjunct me aan u voor te 

stellen. Ik ben Berend Haitsma,  getrouwd met Betty, en vader van drie 

dochters. Onze oudste studeert psychologie in Leiden, de volgende zit in het 

tweede van de middelbare school (het JFC) en de jongste zit in groep 8.  

Ik ben opgegroeid in Friesland (Akkrum), heb in Utrecht wiskunde gestudeerd 

en werk al weer sinds 1985 als docent op het Johannes Fontanus College in 
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Barneveld. We zijn lid van de Nederlands Hervormde Kerk (Oude Kerk).  Hier  

ben ik een aantal jaren actief geweest in de Evangelisatie Commissie  (o.a. voor 

het bezoekwerk en als bestuurslid).   

 

Vanuit mijn christelijke achtergrond heb ik voor de ChristenUnie gekozen, 

omdat ik het idee heb, dat in deze partij op een eigentijdse manier gewerkt 

wordt vanuit bijbelse normen en waarden, waarvan ik geloof dat ze heilzaam 

zijn voor onze hele samenleving. 

 

Toen mij kort geleden gevraagd werd of ik bestuurskandidaat wilde zijn, heb ik 

ja gezegd. O.a. omdat ik geloof dat een mens  geroepen is zijn gaven ook ten 

dienste van zijn naaste / de samenleving in te zetten, en omdat de politiek mij 

interesseert. Om me wat te oriënteren heb ik een  bestuursvergadering 

bijgewoond; de uitstekende sfeer tijdens deze vergadering heeft me 

definitief over de streep getrokken.  

 

Mijn belangstelling gaat vooral uit naar zorg en welzijn, misschien wel omdat mijn 

vrouw een aantal jaren betrokken is geweest bij de vrijwillige thuiszorg van de 

NPV. Graag ben ik onze partij en de Puttense samenleving van dienst. 

 

8. Uw gift is heel wat waard [Pieter Eigenraam] 
 

Zoals u misschien wel weet is de contributie-inning sinds enige tijd centraal 

geregeld. In het verleden ontvingen we samen met de contributie nog wel eens 

een gift. Deze inkomstenbron is na de invoering van de centrale inning vrijwel 

opgedroogd.  

 

Uw giften zijn nog steeds veel waard. Hopelijk leveren uw giften een klinkende 

munt op in de vorm van een goed verkiezingsresultaat. Daarom de oproep om 

een gift over te maken op giro 7865897 ten name van de ChristenUnie Putten. 

Ten overvloede: Zowel de contributie van de ChristenUnie als de giften 
zijn aftrekbaar voor de belastingen! 
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9. Financieel Verslag [Pieter Eigenraam] 
 

Jaarrekening 2007 ChristenUnie Putten 
        

        

Inkomsten   Begroot  Realisatie  Realisatie 
   2007  2007  2006 
        

Contributies / giften landelijk 1750  1668,75  1625,63 
Ledenwerfactie    50,00   
Giften     702,50  430 
Adverteerders CU nieuws 1500  1465,00  1460 
Bijdrage voor perspectief   200,00   
Gemeente 
Putten         250  310,85  310,85 
Rente     0,07  12,33 
        
Totaal inkomsten 3500  4397,17  3838,81 
        
        
Uitgaven   Begroot  Realisatie  Realisatie 
   2007  2007  2006 
        
Locale unie-vergaderingen 500  889,30  1770,53 
Bestuur- en fractiekosten 750  353,65  766,46 
CNieuws   500  582,00  912,06 
Propaganda  500  214,49  4714,88 
Perspectief  500  72,50   
        
Totaal Uitgaven  2750  2111,94  8163,93 
        
        

Overschot / Tekort 750  2285,23  -4325,15 
        

Totaal   3500  4397,17  3838,78 
        
        

Bezittingen        

        

Bezittingen  per 31-12-2006 725,16     

Overschot 2007  2285,23     

        

Bezittingen per 31-12-2007 3010,39     
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10. Wet houden in Putten [Ard Kleijer] 
 

Waarom een Weblog van Ard Kleijer 

 

( Uit de weblog van Ard Kleijer 24 februari 2008 t/m 16 maart 2008 
Zie: http://putten.christenunie.nl/  , red.) 
 

In de aanloop naar de verkiezingen in 2006 ben ik gestart met 

mijn weblog. Doel van mijn weblog was om een kijkje te geven 

in mijn werk als raadslid en over de manier waarop en van 

waaruit ik mijn raadswerk doe en deed. Misschien dat een 

aantal mensen verwacht hadden dat ik na de verkiezingen hier 

wel mee zou stoppen.  

 

Veel mensen hebben het beeld dat politici zich 1 keer per vier jaar profileren 

en vervolgens weer overgaan tot de orde van de dag. Voor een deel is dat ook 

zo en eerlijk gezegd ben ik blij dat er niet ieder jaar verkiezingen zijn. Naast 

het feit dat het een hele hoop extra (leuk) werk met zich meebrengt, zijn 

politici primair aangesteld om de gemeente te besturen. Elk raadslid dat zijn 

c.q. haar werk serieus neemt zal moeten beamen dat dit veel tijd kost, zeker 

als het werk als nevenfunctie wordt gedaan naast een druk huishouden en/of 

een drukke baan. 

 

Het schrijven van mijn weblog vond en vind ik zo leuk dat ik het ben blijven 

doen. Voor mijzelf nam ik één keer per week de tijd om de week nog even de 

revue te laten passeren: een moment van reflectie. Voor u als lezer een 

mogelijkheid om de mens achter het raadslid een beetje te leren kennen. Uit 

diverse reacties heb ik in de afgelopen twee jaar op kunnen maken dat deze 

wijze van schrijven op waardering kon rekenen. 

 

In 2007 ben ik wethouder geworden en besefte ik erg goed dat uitspraken van 

een wethouder meer impact kunnen hebben dan uitspraken van een raadslid. 

Primair ben ik wethouder voor de gemeente Putten en word ik geacht het 

gemeentelijke beleid uit te voeren ook op onderdelen, waarvan ik als 

ChristenUnie-raadslid anders gedacht zou hebben. Actueel voorbeeld hiervan 

is de discussie die onherroepelijk gaat over hoe nu verder te gaan met de 

Saunadrome. De Raad van State heeft een uitspraak gedaan, waarmee het 

gemeentebestuur verder moet. Een raadslid heeft een duidelijker politiek 
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profiel. Daarom is destijds besloten dat Peter Brink zijn weblog zou starten als 

raadslid. 

 

In het kielzog van de ChristenUnie startten andere partijen ook met het 

regelmatig schrijven van weblogs en columns op hun website. Zo zijn de 

bespiegelingen van Herman Luitjes, de voorzitter van de PvdA-Putten over het 

algemeen spitsvondig en erg politiek van aard. Ik vind zijn bespiegelingen zeer 

lezenswaardig. Ik ben het met hem eens dat de websites en weblogs een 

bijdrage leveren aan de transparantie van het politieke debat in Putten. 

Ander partijen kiezen ervoor om niet wekelijks maar zeker periodiek te 

publiceren op hun sites. 

 

Ik surf regelmatig langs de sites van de lokale partijen en ze geven vaak een 

aardig beeld van de partij-politieke standpunten. Bij sommige stukjes is 

duidelijk dat de schrijver emotioneel geladen in een discussie zit of heeft 

gezeten. 

 

Mijn weblog over stukjesschrijvers in Putten heeft enorm veel los gemaakt, de 

bezoekersaantallen op mijn weblog vervijfvoudigde in de week van deze 

bijdrage. Doordat de media deze open bron gebruikte voor een artikel kreeg de 

weblog een zeer politieke lading. Op zichzelf is dat prima, maar het is nooit 

mijn bedoeling geweest om via een weblog politieke verhoudingen op scherp te 

zetten of via een weblog het politieke debat te voeren. Het politieke debat 

hoort wat mij betreft primair thuis in de raadszaal en pas secundair in de 

media of via internet. 

 

De doelstelling van mijn weblog is nog steeds dezelfde als de doelstelling die ik 

in 2006 voor mijzelf voor ogen had. Iedereen die dat wil kan via mijn weblog 

een inkijkje nemen in het politiek bestuurlijke werk van een wethouder in 

Putten en in de mens Ard Kleijer. 

 

 

Met vriendelijke ChristenUniegroet Ard Kleijer 
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11. Uit de weblog van Peter Brink [Peter Brink] 
 

( Door Peter Brink wordt evenals door Ard Kleijer een weblog bijgehouden op 
http://putten.christenunie.nl. Hier een gedeelte uit zijn laatste weblog, red.) 
 

Een nieuwe week, met nieuwe mogelijkheden en geen problemen, maar 

uitdagingen. De week begint met de fractievergadering over de 

commissievergaderingen. Voor Samenleving staan twee belangrijke zaken op de 

agenda. Een eerste aanzet voor het ketenbeleid en de toekomst van Stroud. 

Dit keer gaat Christine naar de commissie Middelen. Op die datum moet ik naar 

de school van mijn dochters en dat is voor mij en voor hen belangrijk. 

Belangrijk voor hun toekomst en dat is wel een van mijn eerste 

verantwoordelijkheden. Hoe kan ik in de politiek pleiten voor een beter 

gezinsleven als ik het zelf ook niet doe. 

 

Het fractieberaad duurt lang maar we bespreken ook veel zaken en we worden 

het na soms een goede discussie wel met elkaar eens. Verschillen van inzicht 

verrijken meestal de discussie en we kunnen elkaar dan ook met argumenten 

wel vinden. 

 

Na biddag voor gewas en arbeid is er op donderdag weer 

commissievergadering. Met als onderwerpen: de keten en Stroud. 

 

Over Stroud kan ik kort zijn. De ChristenUnie is er voorstander van om in ons 

dorp alle ruimte voor cultuur te geven. Maar wel met goede regels en afspraken 

en ook met een transparante subsidieregeling. We willen graag overzicht 

hebben wat er gebeurt en hoe de bezoekersaantallen liggen. Dat geldt niet 

alleen voor Stroud, ook bij bijv. een sportvereniging willen we gegevens weten 

van ledenaantallen enz. Koren krijgen subsidie voor een concert, maar ook daar 

verbinden we eisen aan. De culturele commissie is dus geen uitzondering. Bij 

Stroud wordt net als bij andere organisaties en verenigingen veel 

vrijwilligerswerk verricht, wat goed en mooi is. Zonder vrijwilligerswerk zou 

het hele verenigingsleven in Putten plat liggen. 

 

En dan nu de keten, of clubhuizen zoals GemeenteBelangen ze wil noemen - een 

naam die moeilijk valt in te burgeren lijkt me. Iedereen heeft het over keten 
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en dat is niet van de laatste jaren begreep ik. Maar waarom praten we wel over 

zuipketen en niet over zuipcafé’s ? 

 

In meerderheid zijn de politieke partijen het er over eens: keten kun je niet 

verbieden. Dat kan natuurlijk wel, maar dan worden ze illegaal en is iedereen 

het zicht er op kwijt (brandweer, jeugdwerker enz). Dus toelaten of gedogen 

zoals dat netjes heet. Maar gedogen mag alleen als het tijdelijk is, dus moeten 

ze na een tijdje toch weer weg. Misschien is zelfregulering wel een oplossing. 

Jongeren worden tenslotte ook ouder. We kiezen behalve GemeenteBelangen 

voor het “Barneveldse” model, waarbij we een contract gaan maken met de 

keet-eigenaren. Aan dat model gaan we wel sleutelen. We gaan het toespitsen 

op de Puttense situatie.  Dat is nog een heel proces, waarbij de 

clubhuisjongeren ook worden betrokken evenals de clubhuiseigenaren. Want 

wie een keet op zijn terrein heeft staan, moet daarvan wel de consequenties 

weten.  

 

In dit traject gaat ook alcoholpreventie een belangrijke rol spelen. We kunnen 

ons vinden in de clubhuis-gedachte, want in een clubhuis wordt niet gezopen. 

Mag daar geen biertje gedronken worden? Natuurlijk wel, maar met mate en 

(helaas) ook onder toezicht. Is die toezicht niet betuttelend? Misschien wel, 

maar elk mens heeft nu eenmaal wat sturing nodig. Wij vinden dat trouwens 

ook gelden voor een café. De eigenaar van een café is ook een 

vergunninghouder. Bij overlast van een café kan de gemeente op grond van de 

vergunning ook optreden. Dat gebeurt bijvoorbeeld al op Koninginnedag. Als je 

nu de caféhouders daarover hoort mopperen, dan denk ik: had maar preventief 

gewerkt. Je hebt het zelf zo ver laten komen, dat de gemeente wel op moét 

treden. Gezien de boosheid nu hebben ze daar zelf ook spijt van. 

 

Dus wat mij betreft: niet zuipen in een keet en ook niet in een café. 

 

Ketenbeleid? wordt vervolgd. 

 

Peter Brink, raadslid 
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12. Kroniek van opmerkelijke zaken [Cor Houweling] 
 

Verkeersdrukte. 

+ Valt het ons op dat de verkeersdrukte in en om Putten over de gehele dag 

beduidend is toegenomen? Voetgangers, fietsers, automobilisten, we kunnen er 

denk ik allemaal over meepraten. De gemeente is mede als antwoord daarop 

bezig met een nieuw verkeerscirculatieplan voor het dorp. 

Wij denken inderdaad dat er in en direct om het centrum van Putten wel het 

een en ander te verbeteren valt.  

Alleen blijkt steeds weer dat de politieke besluitvorming hierover in ons dorp 

op z’n zachtst gezegd nogal stroperig is. Het vraagt ook politieke moed de vele 

belangen hierbij tot op de individuele burger te wegen, maar dan wél besluiten 

te nemen! De Klaasbosstraat kan hier dacht ik als een “opstekertje” genoemd 

worden. 

 

Duurzaamheid. 

+ Duurzame ontwikkeling is vandaag een modewoord. Duurzaamheid is zo 

langzamerhand een containerbegrip geworden waar alles inpast wat maar een 

positieve en toekomstbestendige bijklank heeft. Daarbij kan het gaan om 

kikkers in de sloot, maar ook om de ontwikkeling van ons onderwijs.  

+ Landelijk, provinciaal, gemeentelijk loopt er tegenwoordig door het beleid een 

“rood draadje” dat duurzaamheid heet. Ook in Putten moeten we daaraan 

geloven. Concrete voorbeelden daarvan: het zogeheten duurzaam bouwen, een 

bosbad dat uitsluitend door zonne-energie en biobrandstof gevoed wordt. Maar 

ook de inrichting van een verjaardagsfeestje voor onze kinderen kan daar vorm 

aangeven. 

+ Populair gezegd kan onder duurzame ontwikkeling worden verstaan: een 

maatschappelijke ontwikkeling die voorziet in de behoeften van de huidige 

generaties zonder dat daarmee voor de toekomstige generaties de 

mogelijkheden in gevaar worden gebracht om ook in hun behoeften te voorzien. 

+ Het ernst maken met DUURZAAMHEID vraagt van ons mensen een 

omwenteling in onze houding ten aanzien van de Schepping waarin wij mogen 

leven.  

 

Taak/werkdruk. 

+ Ongemerkt is het onderwerp weer actueel. Halverwege de raads- en 

bestuursperiode 2006 – 2010, brengen CU-raadsleden in de pers de werkdruk 
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aan de orde. Fractievoorzitters hebben daarbij nog een “extraatje”. De 

tijdsinvestering in het raadswerk is hoog en de vergoeding is matig. Eerder 

hadden CDA-raadsleden daar al over geklaagd. 

Wanneer naar oorzaken wordt gevraagd dan is er te wijzen op een samenleving 

die steeds meer en ingewikkelder eisen stelt aan bestuurders. Ook de 

dualisering binnen het gemeentebestuur levert hier een duidelijke bijdrage 

aan. 

Het lijkt er op dat de rijksoverheid aan de geuite klachten aandacht gaat 

schenken. 

 

Landbouw/Veeteelt. 

+ De huidige minister van landbouw Verburg zegt in haar toekomstvisie op de 

veehouderij, dat zij zich in 15 jaar moet ontwikkelen tot een in alle opzichten 

duurzame veehouderij, met een breed draagvlak in de samenleving. Dat 

betekent dat naast de mens ook het dier centraal komt te staan. Stallen en 

bedrijfsvoering worden in de komende jaren zo ingericht, dat de positie van 

het dier een brede acceptatie krijgt in de samenleving. De dieren zijn voor de 

burger zichtbaar zowel op het land als in de stallen. Voor de kwetsbare 

intensieve veehouderij ligt dit uiteraard allemaal veel moeilijker. 

+ Een dilemma in de visie van de minister is het belang van de duurzaamheid 

tegenover de toenemende internationale concurrentie. We wonen in Nederland 

tenslotte niet op een eiland. Te meer klemt dit waar de minister kiest voor een 

vrije wereldmarkt en afbouw van Europese bescherming. De minister wil 

financieel onafhankelijke boeren. Dat is verklaarbaar, maar maakt ook duidelijk 

dat dit de duurzame veehouderij in de weg kan staan.  

+ Voor de nog aanwezige veehouders in Nederland/Putten is de weg van de 

toekomstvisie een geweldige opgave. De minister moet daarbij beseffen, dat er 

meer geïnvesteerd moet worden in verantwoord consumeren van de burger.Wij 

zullen met z’n allen dan ook voor deze duurzame veehouderij wat over moeten 

hebben. Een toekomstvisie zonder concrete acties zal een lege huls blijven. 

 

Drankmisbruik. 

+ Over drank misbruik in ons dorp is al veel gesproken. Tekenend voor de 

mentaliteit waarin we op dit punt verzeild zijn, is de optocht op koninginnedag. 

De horeca mag op deze dag tot tien-uur-dertig geen alcohol verkopen om te 

zorgen dat het voor de kinderen, hun begeleiders en ouders geen drankfestijn 

daarom heen wordt. Vanuit de horeca klonken protesten over deze maatregel 

en zelfs binnen de gemeenteraad van Putten waren er “flauwekul”-stemmen.  
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Dat dit onderwerp tot een aandachtspunt voor deze dag en voor deze 

gelegenheid werd laat zien hoe we worden meegesleurd in de onverschilligheid 

rond drank binnen onze gemeenschap. Voorlichtingsprogramma’s, medische 

waarschuwingen, etc. ten spijt.  

 

Gerealiseerd. 

+ Nu de gemeenteraad ongeveer op de helft van haar bestuursperiode is, is het 

voor de burger misschien goed eens te laten zien welke beleidsdoelen in de 

achterliggende tijd zijn gerealiseerd en welke er bij leven en welzijn voor de 

komende tijd nog op de rol staan. Niet zomaar een doffe opsomming van 

beleidsmaatregelen, maar een aansprekend beleidsplaatje voor de burger. Een 

beleidsroute-kaartje van de ChristenUnie Putten. Een sprankelende 

Ansichtkaart. Ik weet niet of ik met deze suggestie doordraaf. Een “niksig” 

voorstel ? 

 

Tenslotte. 

+ Wij mogen elkaar tenslotte boven alles uit en door alles heen de onmisbare 

zegen van God toebidden. Goede Vrijdag en Pasen. Tot wie zullen wij in deze 

bezeten wereld anders heengaan dan tot deze Here en Heiland. 

 

 

Cor Houweling 

 

 

13. 1 Jaar Provinciale Staten [Lubbert van den Heuvel] 
 

1 jaar Provinciale Staten – Een terugblik 

 

Maart 2008 is al weer voor de grootste helft voorbij, het is inmiddels alweer 

meer dan een jaar geleden dat ik werd beëdigd als lid van Provinciale Staten 

van Gelderland.  Een goed moment om eens terug te kijken, wat heeft het 

gebracht, wat heb ik meegemaakt, wat hebben we als Gelderse statenfractie 

van de ChristenUnie bereikt? 

 

Als nummer 4 op de lijst hoopte ik op een verkiezing, maar de wetenschap dat 

dit alleen bereikt zou worden bij een verdubbeling van het aantal stemmen 

maakte de periode naar 7 maart 2007 tot een heel spannende periode. De 
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drukte van de campagne ging na de verkiezingen eigenlijk gewoon door, als 

ChristenUnie gaan we mee doen in de coalitie-onderhandelingen. Martin en 

Annelies voerden de onderhandelingen, maar er was veel overleg met de 

fractie.  

 

De eerste vergadering in april staat in het teken van de vaststelling van het 

coalitieakkoord, de verkiezing van het college van Gedeputeerde Staten en de 

commissie-indeling. Ik zal namens de ChristenUnie-fractie zitting nemen in een 

tweetal commissies, de commissie LGW (Landelijk Gebied en Water) en de 

commissie JZC (Jeugd, Gezin, Welzijn, Sport, Cultuur) De 2e vergadering die 

we mee maken in mei is ook een bijzondere, voor deze vergadering staat de 

verkiezing van de leden van de Eerste kamer op het programma.  

 

Naast de maandelijkse vergaderingen zijn we ook veel ‘in het veld’ te vinden. Er 

worden veel werkbezoeken georganiseerd. Er komen veel uitnodigingen uit de 

provincie, als fractie van de ChristenUnie gaan we een aantal keren per jaar op 

werkbezoek, maar ook als commissies laten we ons regelmatig informeren over 

zaken die spelen. 

 

Als lid van de commissie Landelijk Gebied en Water beginnen begrippen als 

Nationale Landschappen, LandbouwOntwikkelingsGebieden (waarvan we er ook 

in Putten één hebben), Natura 2000, reconstructie en Megastallen steeds 

duidelijker te worden. Het onderwerp ‘Zwijnen’ is een veel besproken 

onderwerp, we hebben veel gesproken over de Wilde Zwijnen, ook passeerde er 

een motie ‘Tam Varkentje’, waar het met name ging over de megastallen, een 

begrip waar u ook in de media al veel over heeft kunnen lezen. 

 

Namens de fractie van de ChristenUnie heb ik vragen gesteld over de 

Nationale Landschappen. In juli hebben we in de commissie een stevige 

discussie gevoerd over Nationale Landschappen met eventuele aanvullende 

beperkingen. De verantwoordelijke gedeputeerde was erg duidelijk: er zullen 

geen aanvullende beperkingen gaan gelden in de Nationale Landschappen. 

Tijdens de behandeling van de rijksbegroting liet minister Cramer van VROM 

echter een ander geluid horen. Nationale Landschappen, gebieden met een 

unieke combinatie van cultuurhistorische en natuurlijke elementen, gebieden 

die het waard zijn om bewaard of in ere hersteld te worden. Nationale 

landschappen, Nederland kent er in totaal 20, waarvan er zeven  zich 

(gedeeltelijk) in Gelderland bevinden. 
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Tijdens de algemene beschouwingen hebben we aandacht gevraagd voor de 

Jeugdzorg, waarom groeien wachtlijsten zo hard, wat doen we om de 

wachtlijsten weg te werken, Maar… wat doen we om te voorkomen dat de 

wachtlijsten ontstaan, oftewel wat doen we preventief binnen de Jeugdzorg? 

Als fractie van de ChristenUnie hebben we het initiatief genomen een 

expertmeeting rondom de Jeugdzorg te organiseren. In juni hopen we met de 

statencommissie JZC en experts na te denken over ontwikkelingen binnen de 

Jeugdzorg. 

 

Sinds juni vorig jaar mocht ik al meerdere keren het woord voeren in de 

Statenvergadering. In februari j.l. voor mij het eerste debat met echte 

politieke tegenstellingen. In dit debat ging het om de reglementen voor de 

Waterschappen, met het oog op de komende verkiezingen. De discussie spitste 

zich toe op de verdeling van de geborgde zetels. Hoeveel zetels worden er 

toebedeeld aan landbouw, bedrijven, natuur en uiteraard niet te vergeten de 

ingezetenen. Voor de fractie van de ChristenUnie waren er valide argumenten 

om het voorstel van Gedeputeerde Staten te steunen en niet mee te gaan met 

amendementen ingediend door PvdA, Groen Links, SP, PvdD en D66. 

 

Er gebeurt veel in de provincie, het is boeiend om als volksvertegenwoordiger 

hier over mee te denken, ten dienste van heel de provincie en al haar inwoners. 

 

Lubbert van den Heuvel, Statenlid 

 

( Vanuit Putten heeft de ChristenUnie twee volksvertegenwoordigers bij de 
provincie: Lubbert van den Heuvel: lid provinciale staten, Evert de Graaf: 
fractievolger. Ook in het ChristenUnieNieuws willen we proberen om deze 
leden een beetje te gaan volgen. Natuurlijk kunt u dit ook zelf. Het provinciale 
nieuws kunt u volgen op http://gelderland.christenunie.nl  red.). 
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14. Genade zo oneindig groot [Henk vd Ridder] 
 

Op Goede Vrijdag-avond stelde onze dominee ons de vraag of we ons nog wel 

verwonderen over het Genadewerk van Christus.  Een prachtig lied die dit 

verwoordt is de Engelse Hyme: Amazing Grace (J. Newton, 1772). Hieronder de 

Nederlandstalige bewerking door Elly en Rikkert 

 

Genade zo oneindig groot. 

Dat ik, die 't niet verdien, 

het leven vond, want ik was dood  

en blind, maar nu kan 'k zien. 

 

Genade die mij heeft geleerd 

te vrezen voor het kwaad. 

Maar ook als ik mij tot Hem keer, 

dat God mij niet verlaat. 

 

Want Jezus droeg mijn zondenlast 

en tranen aan het kruis. 

Hij houdt mij door genade vast 

en brengt mij veilig thuis. 

 

Als ik daar in Zijn heerlijkheid 

mag stralen als de zon, 

dan prijs ik Hem in eeuwigheid 

dat ik genade vond 

 

Opmerkingen: 

- Amazing grace is geschreven door John Newton. Zijn levensverhaal gaat 
van matroos op een slavenschip, via kapitein tot dominee. Hij was een 

tijdgenoot van evangelische predikers: John Whitefield en John Wesley. 

In 1971 gebruikte Mieke Telkamp de melodie van Amazing Grace voor het 

lied: “Waarheen, Waarvoor . . .”. Iemand merkte terecht op dat de 

antwoorden in het oorspronkelijk Amazing Grace te vinden zijn. 


